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PROTOKÓŁ NR II/24 
z sesji Rady Gminy Markowa 

z dnia 16 maja 2024 roku  
 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Markowa i  trwała od godz. 1600  do godziny 1730. 
Obrady sesji otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Markowa – Mariusz 
Kluz. Na wstępie powitał radnych oraz zaproszonych gości.  
W posiedzeniu wzięli udział radni Rady Gminy Markowa zgodnie z listą obecności, 
stanowiącą załącznik Nr 1 do protokołu. Lista obecności zaproszonych gości stanowi 
załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 
Następnie zapytał, czy ktoś z obecnych ma uwagi, bądź uzupełnienia do porządku 
obrad.  
 
Porządek obrad wyglądał następująco: 
 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia w 2024 roku kredytu długoterminowego.  
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok.  
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Markowa na lata 2024 – 2036.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Markowa.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Markowa.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Markowa.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów wsi w Gminie 

Markowa.  
9. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej w Gminie Markowa za 2023 

rok.   
10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.  
11. Sprawy różne.  
12. Zamknięcie obrad. 

 
Kolejno Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 
obrad. 
Wyniki głosowania: 15 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych.   
Następnie przystąpiono do realizacji porządku obrad sesji. 
 
 
Ad. 2. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia w 2024 roku kredytu 
długoterminowego. 
 
Mariola Balawejder – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Przedstawiła również wykaz inwestycji, które będą realizowane w 2024 roku.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 
Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 1/0012.2.1.2024 
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Komisji Spraw Społecznych  
Rady Gminy Markowa 

z dnia 13 maja 2024 roku 
 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia w 2024 roku kredytu długoterminowego.  
Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 1/0012.2.1.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 14 maja 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia w 2024 roku kredytu długoterminowego. 
Wyniki głosowania: 5  – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 1/0012.3.1.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 15 maja 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie zaciągnięcia w 2024 roku kredytu długoterminowego.   

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył dyskusję nad tym 
punktem porządku obrad sesji.  
Wójt Gminy – mamy bardzo dużą ilość inwestycji. Inwestycje przygotowane przez 
poprzednią władzę wymagają jednak finansowania. To finansowanie na dzień 
dzisiejszy nie było zapewnione. Tak naprawdę już teraz zabrakło pieniędzy na 
pierwszą fakturę, stąd też tak szybko procedowany jest ten kredyt. Ten kredyt ma 
pozytywną opinię RIO odnośnie kwoty długu, która była w uchwale WPF przyjęta 
jeszcze w styczniu. Zadłużenie 7 mln zł, które jest obecnie, zaplanowane na koniec 
roku było w wysokości 14 mln zł. Kwota 6.800.000,- zł jest i tak kwotą niższą niż 
wkład własny, który jest wymagany do tych inwestycji. Mamy nadzieję, że niektóre 
inwestycje będą poniżej kosztorysu, ponieważ są jeszcze przed przetargami. Co do 
inwestycji cyfryzacji, jest to też bardzo duża kwota i wkład własny na poziomie 
1.259.000,- zł oraz dużego dofinansowania, ponieważ kwota dofinansowania 
4.359.000,- zł. Pod tym projektem kryje się między innymi zmiana liczników wody na 
liczniki cyfrowe, dzięki którym będzie możliwość sczytywania stanu poboru wody on-
line, więc nie trzeba będzie chodzić po domach. W tym projekcie będzie też wymiana 
oprogramowania w księgowości, które mamy na dzień dzisiejszy przestarzałe. 
Rozmowy z firmą informatyczną, która dostarczy oprogramowanie, są prowadzone. 
Będzie to też aplikacja mobilna i aplikacja mobilna do obsługi wszystkich transakcji  
w gminie, do tego żeby wszyscy mieszkańcy zobaczyli stan podatku. Jeszcze jedna 
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inwestycja, która może budzić kontrowersje, to jest remont budynku ekipy. Ta 
inwestycja na dzień dzisiejszy jest tak naprawdę myśli, że na etapie wygaszania, 
ponieważ ten projekt się nam bardzo rozjechał. Początkowe założenia były takie, że 
wysokość kosztorysowa i po przetargowa inwestycji wynosiła 3.700.000,- zł. Po 
ostatnich badaniach geologicznych wartość kosztorysowa inwestycji wzrosła  
o 1.100.000,- zł, czyli do 4.800.000,- zł. Tutaj przy tej pierwotnej wysokości inwestycji 
3.700.000,- zł wartość wkładu własnego wynosiła ok. 800.000,- zł. Przy obecnej 
sytuacji i dużym opóźnieniu inwestycji wkład własny wzrósł z ok. 800.000,- zł do 
prawie 2,5 mln zł. Związane jest to między innymi z tym, że spadło nam 
dofinansowanie do tej inwestycji ze względu na przeliczniki. Biorąc pod uwagę, że 
pozostałe inwestycje są w dużo wyższym stopniu finansowane niż tzw. budynek 
ekipy uważamy (mówi o wszystkich pracownikach, którzy są związani z tym 
projektem), że ten projekt jest dla nas zbyt kosztowny zarówno w okresie realizacji 
jak również w okresie eksploatacji po zakończeniu inwestycji. W związku z tym ten 
projekt nie jest brany pod uwagę do tej wartości wkładu własnego, który tutaj był 
przedstawiony.  
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń w dyskusji, została ona zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr II/5/24 w sprawie zaciągnięcia  
w 2024 roku kredytu długoterminowego.  
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok. 

Mariola Balawejder – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 
Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 2/0012.2.1.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 13 maja 2024 roku 

 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok.  
Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 2/0012.2.1.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 14 maja 2024 roku 
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Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok.  
Wyniki głosowania: 5  – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 2/0012.3.1.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 15 maja 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok.   

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył dyskusję nad tym 
punktem porządku obrad sesji.  
Marcin Bembenik – zapytał odnośnie remontu dachu w szkole, na jaki okres jest 
planowany ten remont.  
Wójt Gminy – zapytał, czy dobrze rozumie, czy na jaki okres jest realizacja tego 
zadania.  
Marcin Bembenik – odpowiedział, że tak.  
Wójt Gminy - odpowiedział, że w najbliższym czasie. Firma jest już wybrana. Będzie 
to remont koszy dachowych. Będzie to w taki sposób przeprowadzone, żeby to było 
zrobione ewentualnie pod kompleksowy remont dachu. To nie jest tak, że ta kwota 
pieniężna zostanie stracona i jak będzie remont dachu to te roboty zanikną. Te 
roboty zostaną i zostaną już wyłączone z remontu na przyszłość kompleksowego 
dachu, ponieważ cały dach wymaga remontu. To jest bardzo pilna rzecz, ponieważ 
bardzo mocno tam leje.  
W związku z brakiem dalszych pytań dyskusja została zamknięta i Przewodniczący 
Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego projektu uchwały 
wraz z autopoprawkami.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr II/6/24 w sprawie zmian budżetu 
Gminy Markowa na 2024 rok.  
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Markowa na lata 2024 – 2036. 
 
Mariola Balawejder – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 

Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 3/0012.2.1.2024 



5 
 

Komisji Spraw Społecznych  
Rady Gminy Markowa 

z dnia 13 maja 2024 roku 
 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Markowa na lata 
2024 – 2036.  
Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 3/0012.2.1.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 14 maja 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Markowa 
na lata 2024 – 2036. 
Wyniki głosowania: 5  – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 3/0012.3.1.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 15 maja 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Markowa na lata 2024 – 
2036. 

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji. Z powodu braku pytań dyskusja została zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały wraz z autopoprawkami.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr II/7/24 w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Markowa na lata 2024 – 2036. 
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Markowa. 
 
Wójt Gminy – przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Dodał, że jest to 
dla niego przykra uchwała, ponieważ odwołujemy Panią Skarbnik ze stanowiska na 
jej prośbę tak naprawdę. Była ona Skarbnikiem od listopada ubiegłego roku. Swoją 
rezygnację złożyła tak jak jest w uchwale, 23 kwietnia 2024 roku i poprzedni Wójt 
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taką zgodę wyraził. Termin bardzo krótki, żeby tutaj jakoś zareagować. On też 
rozumie przyczynę z jakiej Pani Mariola rezygnuje ze stanowiska. Podjęliśmy 
działania, czego skutkiem jest kolejna uchwała o powołaniu Skarbnika. Podjęliśmy 
działania żeby temu zaradzić, ponieważ nie możemy funkcjonować bez Skarbnika. 
My się z Panią Mariolą nie żegnamy, tylko dajemy sobie chwilę odpoczynku. Pani 
Mariola wraca na swoje poprzednie stanowisko i ma nadzieję, że na stanowisko  
z którego obecnie rezygnuje wróci. Uprzedzając kolejną uchwałę o powołaniu 
Skarbnika, powoła ona Panią Zdzisławę Pawłowską, która obecnie jest emerytką,  
a była Skarbnikiem w innym Urzędzie Gminy i podjęła się tego trudnego zadania. Nie 
ukrywa, że księgowość mamy w bardzo trudnym położeniu, stąd też wymiana 
oprogramowania. Podkreślił, że sytuacja ta wynika z przyczyn osobistych i myśli, że 
to szybko rozwiążemy i wrócimy do tego co było.  
Marcin Bembenik – jako sołtys i radny podziękował za dotychczasową pracę  
w swoim imieniu jak i myśli, że wszystkich radnych.  
Mariola Balawejder – również podziękowała za współpracę. Podziękowała również 
poprzedniej Radzie Gminy i Panu Wójtowi.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku dalszych zgłoszeń  
w dyskusji zamknął ją i zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego projektu 
uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr II/8/24 w sprawie odwołania 
Skarbnika Gminy Markowa.  
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
Wójt Gminy – podziękował za współpracę od całej Rady Gminy i od wszystkich 
współpracowników. Myśli, że dalej będziemy współpracować i będzie się nam ta 
współpraca bardzo dobrze układać. Jeszcze raz bardzo podziękował za tą bardzo 
ciężką pracę. Nie wszyscy zdają sobie sprawę, ile pracy Mariola włożyła, żeby ten 
Urząd utrzymać na „powierzchni” księgowo. Jeszcze raz od niego, od 
Przewodniczącego Rady, od wszystkich radnych życzył wszystkiego najlepszego  
i trochę odpoczynku.  
Mariusz Kluz – w imieniu wszystkich radnych bardzo podziękował za współpracę.  
 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Markowa. 
 
Wójt Gminy – przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad tym punktem 
porządku obrad sesji.  
Zdzisława Pawłowska – poinformowała, że jest na emeryturze, tak jak Pan Wójt 
wspomniał. Jest tu tylko na chwilę kołem ratunkowym. Chce pomóc koleżance. 
Zapoznała się z pracą, zapoznała się z zaległościami. Spróbujemy wspólnymi siłami 
wyprowadzić te zaległości, wyprowadzić Urząd na prostą, wprowadzić nowy 
program. Ona na tym programie, który zamierzamy tutaj wprowadzić pracowała już 
wcześniej w Urzędzie Gminy Wiązownica, także zna program. Koleżanka, która 
pracowała w Przeworsku również zna program. Pomoże zapoznać się z tym 
programem, wdrożyć. Jej opinia jest taka, że będzie dobrze.  
 



7 
 

Z powodu braku dalszych pytań dyskusja została zamknięta i Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr II/9/24 w sprawie powołania 
Skarbnika Gminy Markowa.  
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Wójt Gminy – cieszy się, że uchwała przeszła jednogłośnie. Liczy na to, że 
współpraca będzie owocna, że będzie się nam bardzo dobrze współpracowało. Ma 
nadzieję, że zarówno on, Urząd jak i wszyscy mieszkańcy będą bardzo zadowoleni. 
Będziemy czerpać z Pani wiedzy. Jeszcze raz bardzo serdecznie powitał i życzył 
owocnej współpracy.  
Mariusz Kluz – również życzył wszystkiego najlepszego.  
Zdzisława Pawłowska – bardzo podziękowała za miłe przyjęcie.   
 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Markowa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 
Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 4/0012.2.1.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 13 maja 2024 roku 

 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Markowa.  
Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 4/0012.2.1.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 14 maja 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Markowa.  
Wyniki głosowania: 5  – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 4/0012.3.1.2024 
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Komisji Rewizyjnej  
Rady Gminy Markowa 

z dnia 15 maja 2024 roku 
 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Markowa.   

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył dyskusję nad tym 
punktem porządku obrad sesji.  
Marcin Bembenik – uważa, że w pełni należy przychylić się do proponowanej 
uchwały. Z jego punktu widzenia, jako sołtys, patrząc na to jak wygląda praca Wójta  
i przy tych inwestycjach, które są, potrzeba wiele pracy, wiele wyrzeczeń i myśli, że  
w pełni Wójt na to zasługuje. Myśli, że poparcie społeczne też jest dość mocne. 
Uważa, że jak najbardziej należy przychylić się do tej propozycji.  
Mariusz Kluz – dodał, że działamy zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów  
z dnia 25 października 2021 roku w sprawie wynagradzania pracowników 
samorządowych. Minimalne wynagrodzenie Wójta nie może być niższe niż 80% 
maksymalnego wynagrodzenia, o którym mowa. Maksymalne wynagrodzenie wynosi 
17.420,- zł, a minimalne 13.936,- zł. Działamy tutaj zgodnie z literą prawa.  
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń, dyskusja została zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr II/10/24 w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Wójta Gminy Markowa.  
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów wsi  
w Gminie Markowa. 
 
Maria Tabin - Matusz – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 
Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 5/0012.2.1.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 13 maja 2024 roku 

 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów wsi w Gminie Markowa wraz  
z autopoprawką.  
Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
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Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 5/0012.2.1.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 14 maja 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów wsi w Gminie Markowa 
wraz z autopoprawką.  
Wyniki głosowania: 5  – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 5/0012.3.1.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 15 maja 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów wsi w Gminie Markowa wraz  
z autopoprawką.   

Wyniki głosowania: 5 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył dyskusję nad tym 
punktem porządku obrad sesji.  
Paweł Kisała – chciałby zachęcić ogólnie do podjęcia tego wyzwania i próby startu  
w wyborach na sołtysa. To jest trudny kawałek chleba, o czym wie radny Marcin 
Bembenik. Poniekąd on również ma znajomość tematu. Start na sołtysa to jedno. 
Potem też trzeba będzie wybrać Radę Sołecką. Tutaj też chciałby poprosić 
mieszkańców, żeby podjęli to wyzwanie i starali się brać czynny udział w życiu naszej 
gminy.  
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń, dyskusja została zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem przedłożonego 
projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr II/11/24 w sprawie zarządzenia 
wyborów sołtysów wsi w Gminie Markowa.  
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się,  0 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 9. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej w Gminie Markowa 
za 2023 rok.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa poprosił o przedstawienie oceny zasobów 
pomocy społecznej Panią Marię Tabin – Matusz. 
 
Maria Tabin – Matusz – przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej w Gminie 
Markowa za 2023 rok.  
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Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył dyskusję nad tym punktem, 
porządku obrad sesji. W związku z brakiem pytań dyskusja została zamknięta.  
 
Rada Gminy Markowa udzieliła rekomendacji przedstawionej ocenie zasobów 
pomocy społecznej w Gminie Markowa za 2023 rok.  
Ocena ta stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
Po wyczerpaniu tego punktu porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął go i przeszedł do omawiania kolejnego. 
 
 
Ad. 10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
 
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Markowa zarządził 
głosowanie nad przyjęciem protokołu Nr I/24 z sesji z dnia 6 maja 2024 roku.  
Wyniki głosowania:  15 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 0 – nieobecnych. 
Protokół Nr I/24 z sesji z dnia 6 maja 2024 roku został przyjęty.  
 
 
Ad. 11. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa otworzył ten punkt porządku obrad  
i poprosił o zadawanie pytań.  
Damian Styś – zapytał, czy tego roku będą podjęcie działania w sprawie osuwiska za 
Centrum Kultury w Husowie.  
Wójt Gminy – na dzień dzisiejszy jesteśmy przed przetargiem. Mamy zarezerwowane 
środki w kwocie 150.000,- zł, to jest 120.000,- zł dotacji i 30.000,- zł środków 
własnych. Po ekspertyzie geologicznej będziemy mieć większą wiedzę, co należy  
z tym osuwiskiem zrobić i będziemy podejmować dalsze kroki i działania. Z tego co 
wie, ma być robiona regulacja rzeki przez Wody Polskie. Po wyłonieniu firmy, która 
przeprowadzi tą ekspertyzę na pewno będziemy wiedzieć coś więcej i na pewno 
będziemy coś z tym robić.  
Damian Styś – zapytał, czy ta firma zdąży z tym do zimy.  
Wójt Gminy – na dzień dzisiejszy nie ma takiej wiedzy. Nie zna jeszcze warunków 
jaka jest specyfikacja. Jest to na etapie przygotowywania. Na pewno działań po tej 
ekspertyzie nie zdążymy podjąć, żeby coś zrobić fizycznie.  
Jan Kilian – podziękował za zaproszenie na posiedzenie Rady Gminy Markowa  
i myśli, że w dalszym ciągu będzie to czynił. Podziękował poprzedniej Radzie za to, 
że mógł tutaj być, mógł zabierać głos i mógł współpracować z Radą na wielu 
płaszczyznach. Samorządy Powiatu Łańcuckiego, jak i gminy powinny 
współpracować. Poprosił o zgłaszanie mu spraw, które trzeba załatwiać pomiędzy 
samorządami. Wie, że współpraca pomiędzy starostą, a wójtem będzie się układać 
zresztą jak i poprzednio dobrze, ponieważ tego wymaga sytuacja. Pogratulował 
wszystkim wyboru na radnych Rady Gminy. Oczywiście gratulacje skierował również 
do Pana Wójta. Życzył dobrej współpracy, a na pewno taka będzie. Pogratulował 
uchwał, może poza tą kredytową, ale trudno czynić realizację projektu bez funduszy. 
Życzył skutecznego wykorzystania kredytów, żeby poukładało się wszystko tak jak 
jest to zaplanowane. Życzył również wszystkiego dobrego Skarbnikowi, ponieważ 
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jest to druga osoba po panu wójcie, a nawet nie wie, czy nie pierwsza. Zaprosił do 
Husowa na przegląd pieśni Maryjnych.  
Wójt Gminy – bardzo serdecznie podziękował i również życzył Panu Janowi Kilianowi 
za wybór na kolejną kadencję jak i całemu zarządowi i wszystkim radnym 
powiatowym. Odnośnie kredytowania, nie jesteśmy z tej uchwały bardzo dumni, ale 
niestety bez pieniędzy nikomu się nie udało nic zrobić. Tak jak mówił, to nie są nasze 
inwestycje. On też na początku deklarował, że na razie ten rok to jest kontynuacja 
zamierzeń poprzedniej władzy. Z tego się nie wycofujemy. Robimy to co jest dobre  
i robimy działania, żeby było jeszcze lepiej.  
Wojciech Dołęga – zapytał Pani Marioli, ponieważ ona ma największą wiedzę w tym 
temacie, czy po podjęciu uchwały kredytowej zostaną nam jeszcze jakieś zdolności 
kredytowe i w jakiej wysokości ewentualnie.  
Mariola Balawejder – wszystkie składniki zostały spełnione. Przygotowując uchwałę  
o wieloletniej prognozie finansowej dostaliśmy opinię RIO, że jesteśmy zdolni spłacić 
kredyty. Ciężko też powiedzieć jaka sytuacja będzie w następnym roku. Na ten 
moment zdolność kredytową mamy.  
Wojciech Dołęga – zapytał, czy mamy jeszcze możliwość ewentualnie zaciągnięcia 
kredytu w przyszłości, może nie w tym momencie, ale po spłacie tej raty.  
Mariola Balawejder – na ten moment ten kredyt to jest taki limit.  
Wójt Gminy – podsumowując dodał, że ma nadzieję, że sesje będą wyglądały tak 
przyjemnie jak i teraz. Informując mieszkańców powiedział, że na komisjach było 
dużo więcej dyskusji jak dzisiaj. Myśli, że postaramy się tą dyskusję na tych sesjach 
pokazać. Na razie jest to pierwsza sesja robocza. Pytań na komisjach jest dużo 
więcej. Dodał, że chcą być transparentni, chcą wszystko pokazać, żeby mieszkańcy 
wiedzieli, jaka jest sytuacja, żeby tutaj nie było żadnych wątpliwości. Ponadto 
podziękował byłej Kierownik GOPS, a obecnej Zastępcy Wójta – Pani Marii Tabin – 
Matusz. Bardzo podziękował, że była przez tych kilka lat Kierownikiem GOPS  
w Markowej, że wyprowadziła to na prawdę na bardzo wysoki poziom. Myśli, że 
przyszły Kierownik GOPS ma postawioną bardzo wysoką poprzeczkę, ale temu 
sprosta. Wstępnie ta osoba jest już wybrana i myśli, że za niedługo zostanie 
przedstawiona. Ma nadzieję, że ich współpraca będzie owocna i będzie służyć całej 
gminie i całej społeczności.  
Maria Tabin – Matusz – bardzo serdecznie podziękowała za takie duże zaufanie. 
Zaznaczyła, że wcześniej się w ogóle nie znali. Padła taka propozycja i dlatego jest 
to dla niej bardzo duże wyróżnienie. Dodała, że to co robi, to robi z serca. Praca jest 
dla niej całym światem i swoją pracę zarówno teraz jak i wcześniej traktuje jako 
służbę i na pewno zrobi wszystko, żeby zarówno radnych jak i mieszkańców nie 
zawieść.  
Mariusz Kluz – w imieniu całej Rady Gminy jeszcze raz podziękował Pani Marioli 
Balawejder za pracę, którą włożyła. Pogratulował Pani Skarbnik i Pani Zastępcy 
Wójta. Liczą na owocną współpracę i jak najlepsze relacje. Nawiązując do rozmowy 
Pana Wójta i zachwytem tych uchwał, że tak jednogłośnie są przyjmowane, na 
exposé Wójt stwierdził, że jest to najmłodsza rada. Może najmłodsza, ale na pewno 
dojrzała społecznie. Podziękował radnym za podejmowanie może i trudnych decyzji, 
ponieważ pierwsza uchwała jest to uchwała kredytu długoterminowego. Różne 
środowiska reprezentują, różne społeczności, ale sądzi, że wszyscy działają dla 
dobra Gminy Markowa i dla dobra mieszkańców Gminy Markowa. Jeszcze raz za to 
podziękował.   
W związku z  brakiem dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten 
punkt i przeszedł do realizacji kolejnego.  
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Ad. 12. Zamknięcie obrad. 
 
Mariusz Kluz – Przewodniczący Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad, 
zamknął obrady II Sesji Rady Gminy Markowa i podziękował obecnym za przybycie  
i aktywny udział w obradach. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokół sporządziła:  


